
delo za pripravo zborovanj in njegovo interno 
delo. 

Iz tajniškega poročila je razvidno živah
no delovanje v društvu. Poleg rednih zboro
vanj je deloval tudi pedag, krožek, ki je pri
redil 5 predavanj. 

Obračun, ki ga je podal blagajnik tovariš 
Jarh, izkazuje 70.600"96 Din denarnega pro
meta. Društvo je napram sekciji poravnalo 
vse svoje obveznosti. Tov. Šega je predlagal v 
imenu nadzornega odbora blagajniku absolu
torij in zahvalo za njegov trud. 

Sprejet je bil proračun za 1. 1932./33. Čla
narina za sekcijo se ne spremeni in znaša Din 
130 letno, za društvo pa se zniža od 40 Din 
na 20 Din, v skupnem znesku 150 Din letno, 
poročene učiteljice in upokojenci plačajo let
no 80 Din. 

Po poročilu knjižničarja tov. Gobca ima 
društvena knjižnica 386 del, in sicer 182 pe
dag. didaktičnih, 83 leposlovnih in 121 znan
stvenih. Knjižnica je poleg naših naročena 
tudi na vse najmodernejše nemške pedagoške 
revije. 

Tov. Volavšek je stavil predloge za re
formiranje Učiteljske samopomoči, ki jih je 
izdelal poseben odsek. Predlogi bodo poslani 
odboru Samopomoči v izpopolnitev glede fi
nančnih in statističnih podatkov, potem pa naj 
jih objavi »Učiteljski tovariš«. 

Ker učitelji, prideljeni sreskim pisarnam, 
ne dobivajo stanarine, se stavi predlog sekci
ji, naj ona posreduje za ugodno rešitev tega 
vprašanja. 

Ravnatelj celjske Glasbene Matice g. K. 
Sancin je predaval o glasbeni vzgoji mladine. 
G. predavatelj ni samo umetnik in virtuoz, 
nego tudi odličen pedagog in metodik. Prika
zal je učitelja glasbe, ki ne uči samo, ampak 
tudi vzgaja, ki mora poleg temeljitega znanja 
imeti tudi ljubezen in veselje do stvari, upo
števati psihološke in fiziološke momente ter 
utrjevati voljo in vzgojevati značaj. Podal je 
smernice za pouk violine, ki jih bo učiteljstvo 
s pridom upoštevalo. Mladi vijolinski virtuoz 
Miran Viher je umetniško zaigral Griegovo 
sonato in si na mah osvojil srca poslušalk in 
poslušalcev. Umetniški užitek je še povečalo 
diskretno spremljevanje pianistke ge. Sanci
nove. Članstvo je z viharnim aplavzom nagra
dilo umetnike, ki so pripomogli k tako lepemu 
zaključku učiteljskega zborovanja. 
Gosak, predsednik. Pogačnik, tajnik. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V KRA
NJU je zborovalo 20. sept. 1.1. v Kranju. Zbo
rovanja so se udeležili tudi sreski načelnik 
g. dr. Ogrin, oba sreska šolska nadzornika in 
sreski kmetijski referent g. Šustič. Udeležba 
je bila dokaj številna (76 navz.). Društvo šte
je 138 članov. Na zborovanju so poročali de
legat je, ker je bil pa občni zbor, pa tudi dru
štveni funkcionarji. Poleg tega je imel sre
ski kmetijski referent g. Suštič predavanje o 
sreski kmetijski razstavi, ki ga je dopolnil 
društveni predsednik z ozirom na sodelova
nje učiteljstva, zlasti pri šolsko propagand
nem in planšarskem oddelku. 

Poročilo o glavni skupščini je podal tov. 
Lapajne. Med učiteljstvom vlada soglasna 
zahteva, da se morajo v bodoče glavne skup
ščine urediti tako. da bodo v čast učiteljske
mu stanu. Pri tej konstataciji pa ne zvračamo 
krivde za potek letne skupščine na to ali ono 
stran. Poročevalec se je posebno dotaknil 
onih važnih sklepov, ki so bili izglasovani na 
koncu skupščine z večjo ali manjšo vednostjo 
in nevednostjo večine delegatov. Društvo 
smatra za upravičeno, da zavzame k posa
meznim sklepom svoje načelno stališče. Ve
čino sklepov je zborovanje soglasno odobrilo, 
soglasno pa se je tudi izjavilo: 1. proti uved
bi internatov na naših učiteljiščih in proti 
uvedbi enotnih šolskih knjig. K slednjemu 
pristavlja: Država naj uzakoni okvirni zakon 
o šolskih knjigah, podrobno izvedbo tega pa 
naj pusti posameznim banovinam. — Glede 
dopolnilnega izpita kontraktualcev je bil 
sprejet izpreminjevalni predlog, da naj do
polnilni izpit napravijo oni učitelji, ki so po 
1. 1928. naredili zrelostni izpit. 

O premestitvah, ki so se izvršile v našem 
srezu je zborovanje še enkrat energično po
udarilo našo staro zahtevo in na osnovi 11. t. 
letošnjih beograjskih resolucij: Nobene pre
mestitve brez disciplinske preiskave! Za na
prej pa naj bo ves naš boj osredotočen v to, 
da priborimo sebi stalnost. (II./l. beograjskih 
resolucij.) 

Iz blagajniškega poročila je razvidno, da 
mnogi člani dolgujejo društvu precejšnje 
vsote na članarini. Tem zamudnikom se bo 
stavil poslednjikrat 14 dnevni rok, da se iz
javijo, če so pripravljeni plačati zaostalo čla
narino v 10. mesečnih obrokih. — Odboru je 
bil izglasovan absolutorij. Nato je predaval 
sreski kmetijski referent g. Šuštič. Sreska 
kmetijska razstava je zaukazana od kmetij
skega ministrstva. Je velikega pomena za ves 
srez. Imela bo tudi specialen šolsko  propa
gandni oddelek, pri katerem so dolžne sode
lovati vse šole v okraju. Učiteljstvo si je radi 
tega na zborovanju razdelilo delo, da bi raz
stava čim lepše uspela. (Razstavne predmete 
bo zbiral predsednik 10. oktobra od 8. do 10. 
ure v Narodnem domu. Prijave o razstavnih 
predmetih naj se takoj dopošljejo šolski 
upravi Cerklje.) 

Poleg nekaterih stanovskih zadev, je zbo
rovanje obravnavalo, kako praktično izvršiti 
8letno šolsko obveznost. Bilo je mnenja, da 
bo treba posebno na nižje organiziranih šolah 
radi natrpanosti učencev v zadnjih razredih 
vsako tako šolo razširiti za en razred, ako 
hočemo, da bo šola napredovala. (Pri skupnem 
obedu je bila dana prilika, da se medsebojni 
pogovori nadaljujejo in to brez vsakršne 
motnje.) 

Predsednik: Tajnik: 
Josip Lapajne. V. Rupret. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V LJUTO
MERU je imelo svoj občni zbor v soboto, dne 
24. septembra v Radencih. Udeležba je bila 
lepa, saj je bilo navzočih 79 članov, t. j . 71%, 

Predsednik tov. Karol Mavric je pozdra
vil navzoče in novodošle člane. V svojem 
poročilu je obudil marsikak spomin, dotaknil 
se je tudi onega, kar je bolno, a upa, da se bo 
pozdravilo. Živimo v času, ki je težak. Ni 
hudo le nam, tudi drugim ni lepo. 

Po odobritvi zadnjega zapisnika so se ob
ravnavali došli dopisi, pri čemer se je razvila 
debata radi Mladinske matice. 

Tov. Gregorič je podal nato poročilo o 
banovinski, a tov. nadzornik Karbaš poročilo 
o glavni skupščini v Beogradu. Oba sta nam 
dala v glavnem svoje osebne vtise, zanimal je 
zlasti Beograd. — Ko je poročal tov. Karbaš 
o »Učiteljskem domu«, se je sklenila po dalj
ši debati sledeča resolucija: 1. V »Učiteljski 
dom« naj se sprejemajo gojenci obojega spo
la. 2. Oskrbovalnina bodi nižja. 3. Dostopen 
naj bo učiteljski deci iz vsega bivšega mari
borskegi okrožja. 

Sledila so poročila društvenih funkcionar
jev. Iz njih je razvidno, da je društvo delalo, 
skrbelo i za materialno stran i za naobrazbo, 
čemur so služila predavanja. Slavilo je tudi 
svoje slavje — 60letnico obstoja — in bilo 
zadovoljno z njim. Blagajniško poročilo je bi
lo sprejeto posebno simpatično, saj izkazuje 
prebitka 2000 Din — in zlasti proračun, ki 
predvideva znižanje članarine na 120 Din. 

Zborovanje se je zaključilo ob 14. uri, pri
hodnje pa se bo vršilo v Gornji Radgoni v 
novembru. 
K. Mavric, predsednik. Klemenčič M., tajnica. 

Stanovska organizacija JUl 
Iz druitev: 

f JUU SRESKO DRUŠTVO V CELJU 
je imelo svoj redni letni občni zbor v soboto 
8. t. m. ob navzočnosti 170 članov, t. j . 85%. 

Predsednik tov. Gosak je otvoril zboro
vanje z iskrenim pozdravom na navzoče. V 
svojem govoru je podčrtal potrebo organiza
cije, ki naj v prvi vrsti ščiti gmotne in pravne 
interese članov, potem naj obravnava šolske 
probleme in skrbi za kulturni podvig našega 
naroda. Spomnil se je 70letnice Slomškove 
smrti in ga imenoval prosvetitelja Slovencev 
na bivšem Štajerskem. 

Obravnavali so se došli dopisi. 
Predsednik je nato poročal o banovinski 

skupščini in o delu kmetijsko gospodinjskega 
odseka. 

Tov. Pogačnik je razpravljal o uspehih 
društvenih predlogov in resolucij in se po
drobno bavil s proračunom. Društvo bo pred
lagalo sekciji, da bi poslala detajlirani prora
čun društvu že meseca maja v razpravo, da 
bodo društva lahko sklepala na svojih zboro
vanjih o njem. 

Tov. Voglar je podal kritično poročilo o 
beograjski učiteljski skupščini. Društvo bo na 
enem prihodnjih zborovanj razpravljalo o 
tem, kako omogočiti dostojen potek glavnih 
skupščin in bo stavilo predlog sekciji. Sledil 
je občni zbor. Predsednik je očrtal odborovo 


